

POJASNILO V ZVEZI Z IZPLAČILI POVRAČIL STROŠKOV V ZVEZI Z DELOM IN DRUGIH DOHODKOV IZ DELOVNEGA RAZMERJA, KI SE NE VŠTEVAJO V DAVČNO OSNOVO – PO 1. AVGUSTU 2008

Pojasnilo DURS, št. 4210-206/2008, 7. 8. 2008

1. avgusta 2008 je začela veljati Uredba o spremembah in dopolnitvah Uredbe o višini povračil stroškov v zvezi z delom in drugih dohodkov, ki se ne vštevajo v davčno osnovo (Uradni list RS, št. 76/08), naslov katere se je spremenil, tako da se po novem glasi »Uredba o davčni obravnavi povračil stroškov in drugih dohodkov iz delovnega razmerja«.

Navedena uredba določa nove višje zneske neobdavčenih povračil in drugih dohodkov iz delovnega razmerja, in sicer:

	neobdavčen znesek pred 1. 8. 2008 (v EUR)	neobdavčen znesek od 1. 8. 2008 dalje (v EUR)
1. povračilo stroškov za prehrano med delom	5,54 + 0,69 za vsako uro po 10 urah prisotnosti na delu	6,12 + 0,76 za vsako uro po 10 urah prisotnosti na delu
2. povračilo stroškov za prevoz na delo in z dela	0,15 za vsak polni km (če delavec ne uporablja javnega prevoza)	0,18 za vsak polni km (če delavec ne uporablja javnega prevoza)
3. dnevnic na službenem potovanju v Sloveniji	- nad 12 do 24 ur 15,02	- nad 12 do 24 ur 21,39
	- nad 8 do 12 ur 7,51	- nad 8 do 12 ur 10,68
	- nad 6 do 8 ur 5,26	- nad 6 do 8 ur 7,45
4. povračilo stroškov prevoza na službenem potovanju	0,29 za vsak polni km (če delavec uporablja svoje vozilo)	0,37 za vsak polni km (če delavec uporablja svoje vozilo)
5. terenski dodatek	3,13	4,49
6. odpravnina ob upokojitvi	3.443	4.063

Novi zneski se upoštevajo kot **zgornja meja, do katere se povračila ter drugi prejemki ne vštevajo v davčno osnovo dohodka iz delovnega razmerja** – in sicer veljajo **za izplačila** teh prejemkov, ki **so opravljena od 1. 8. 2008 dalje**.

Z določitvijo višjih neobdavčenih zneskov je tako s 1. avgustom 2008 spremenjena davčna obravnava navedenih prejemkov, kar pa ne vpliva neposredno na višino teh prejemkov z vidika pravic delavcev. Višina prejemkov, ki jo je delodajalec dolžan izplačati delavcu, je namreč določena z delovno pravnimi predpisi (npr. s kolektivnimi pogodbami) in ne z davčnimi predpisi.

Iz navedenega izhaja, da v primeru obračunane dnevnice v znesku 15,02 eura po potnem nalogu za službeno potovanje, opravljeno v juliju 2008, do izplačila katere bo prišlo v mesecu avgustu 2008, delodajalec ni dolžan izplačati dnevnice v višini 21,39 eura zgolj na podlagi določitve višjih neobdavčenih zneskov z Uredbo o davčni obravnavi povračil stroškov in drugih dohodkov iz delovnega razmerja. V kolikor pa delodajalec v

tem primeru izplača dnevnic v višini 21,39 eura (npr. če ga k temu zavezuje kolektivna pogodba ali drug delovno pravni akt), se tako izplačana dnevica delavcu ne všteva v davčno osnovo dohodka iz delovnega razmerja.